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Styrelsens hälsning 

Bästa studerande, personal, rektor, vänner av Arcada, 

Dear students, personnel, rector, and friends of Arcada, 

 

As Chairperson for the board of Arcada I have the great pleasure to greet you today 

when a new academic year starts at our premises in the heart of our buzzling capital. 

Only by looking out from the window we can see that things are developing in a rapid 

pace. A new tramline will connect Kalasatama and Pasila, with a stop just outside 

Arcada and a new residential district is being built practically next door. Arcada will 

be even more in the middle of the dynamic Helsinki region in the future, making it 

even more easily accessible for students, personnel, and stakeholders.  

 

But we are not only physically in the middle of a changing metropolitan district and 

world. At Arcada, we are shaping our common future and world. In a time when 

society seems to be more polarized, science and knowledge play an even more 

important role. We try to predict change, but we are not only passive observers, on 

the contrary we are active in trying to find the best tools to build an even more 

sustainable, equal, and humane tomorrow.  - You make a change and a difference, 

every single one of you. Therefore, you are valuable, and we are grateful that you 

chose Arcada. Welcome! Välkommen! 

Bästa åhörare, 

Yrkeshögskolorna är i många fall nyckeln till framtiden och framgång. Den kunskap 

vi bidrar med och de frågor våra alumner tar sig an är områden där de globala 

utmaningarna är som störst, såsom kampen mot klimatförändringen. Vår utbildning 

är i kärnan av de sektorer där personalbristen är skriande såsom inom vårdsektorn 

och småbarnspedagogiken. Därtill är vi ledande när det gäller AI och digitalisering – 

det nya normala – vars utvecklingstakt är snabb på egentligen alla områden och 

förändrar mycket i vårt samhälle. Vårt tvärsektoriella grepp är en klar styrka.  
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Frågan är om yrkeshögskolornas unika roll och betydelse alltid förstås i samhället i 

stort. Under de 30 år som yrkeshögskolorna har funnits har de gång på gång visat 

prov på flexibilitet och en ständig utveckling. För även om det finns mycket som vi 

kan glädja oss åt i det nya regeringsprogrammet, såsom ett bevarat högskoleindex 

och satsningar på utveckling och forskning så skärs det de facto i yrkeshögskolornas 

resurser. 

 

Lägg då till att Yrkeshögskolornas totala finansiering sjunkit med uppemot 30 % 

sedan år 2014 så inser man att läget är tufft.  Inbesparingarna har gått ganska 

obemärkt förbi i den allmänna debatten – tyvärr. Finland behöver utbildning samt 

kunskap mer än någonsin för att klara sig i den internationella konkurrensen och 

inbesparingarna klingar illa med de löften som gavs innan valet.  

 

Detta visar också att yrkeshögskolorna måste bli bättre på sin intressebevakning och 

skapa ett kraftigare och tydligare nätverk av ambassadörer. Vi måste satsa på 

alumnverksamheten för att se till att allt fler lyfter fram sin alma mater och den vägen 

blir högskolornas levande visitkort. Yrkeshögskolorna måste bli bättre att ta den 

centrala plats i samhället som de faktiskt har.  

 

I ärlighetens namn ska väl också tilläggas att det finns stora skillnader högskolorna 

emellan. Skillnaderna drivs av den skeva befolkningsutvecklingen där storstäderna 

lockar medan mindre orter har svårt med både studerandeunderlag och att hitta 

kompetent personal. Vi hoppas den nya regeringen på allvar ser över var resurser 

och tilläggsplatser behövs och inte låter postlådetänkandet råda. På svenskt håll har 

vi varit rätt bra då det gäller profileringar och prioriteringar. Vi måste ändå alltid vara 

beredda att se om vårt eget hus så vi är attraktiva och aldrig ge avkall på kvaliteten. 

Arcada vill inte bara vara bäst i Svenskfinland – vi har en betydligt högre 

ambitionsnivå än så.           

  

Det måste också vara möjligt att diskutera om namnet YRKESHÖGSKOLA som 

benämning är adekvat och tidsenlig. Visst, det beskriver vad vi gör bra. YRKE, i och 

med att vårt fokus är att i nära samarbete med näringslivet utbilda de bästa 

yrkeskunniga och skickliga personerna som kan svara på morgondagens krav. 
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HÖGSKOLA, i och med att vårt fokus är att genom tillämpad forskning skapa nya 

innovationer och generera kunskap som behövs i framtiden. Men Yrkeshögskola är 

ett otympligt namn som speciellt i Norden ger fel associationer. Det är rätt tid att 

övergå till det enklare och tydligare namnet Högskola också i officiella sammanhang. 

Vi har vår klara och tydliga profil och något motsattsförhållande finns inte. Jag vågar 

knappt nämna dualmodellens vara eller icke vara – men man kan undra när 

framtidens högskolemodell och arbetsmarknad, enligt modell från den berömda 

Bologna processen, faktiskt vågar diskuteras fördomsfritt i Finland. Inte utgående 

från strukturerna utan utgående från det kunnande som behövs inom ramen för 

befintliga resurser. 

Dear friends of Arcada, 

Science, innovations, and a dynamic business life needs internationalism and an 

open society. To be successful we need new influences and ideas - we need to be 

open to cultures, humans, and thoughts. Finland should always be a welcoming 

country and an attractive place to study, to work, to invest, to do research and to 

form a family and live in. For Arcada this is obvious, and we have put a lot of effort to 

guide, inspire and help our students with an international background. We are here 

for you and think that the best result is gained when different people meet.   

 

At Arcada we don´t accept any type of discrimination. Here you can feel confident to 

be treated equally and fair regardless of your background, ethnicity, or sexual 

orientation. In Arcada we never give people any labels. You are you and you have 

your right to live your life as you want. We hope that the whole society will be more 

broad-minded and including. Here we all have an important role to play. 

 

I hope you all will have an inspiring, creative and also personally a memorable year 

at Arcada! 

 

Med dessa ord vill jag från hela styrelsens sida välkomna er till ett nytt akademiskt år 

på Högskolan Arcada. 


